

ပထမအကြိမ်ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် အဋ္ဌမပုံမှန်အစည်းအဝေး ပထမနေ့(၃၀. ၁၂. ၂၀၁၃)
ရက်နေ့တွင် လင်းခေးမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂) ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်
ဦးစိုင်းလွင် တင်သွင်းသည့် အဆိုဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်ချက်များ

ဥက္ကဋ္ဌ။ အစီအစဉ် (၁၅)ဖြစ်ပါတယ်။ လင်းခေးမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းလွင်က အဆိုတင်သွင်းဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးစိုင်းလွင်၊ လင်းခေးမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)။ အားလုံးမင်္ဂလာပါခင်ဗျား။ လေးစားအပ်ပါတဲ့ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ ဒီကနေ့အစည်းအဝေးကို တက်ရောက်လာတဲ့ ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး ကျန်းမာကြပါစေလို့ ဆုမွန်ကောင်း တောင်းအပ်ပါတယ်။ ကျွန်တော် ကတော့ လင်းခေးမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းလွင် ဖြစ်ပါတယ်။

ဒီကနေ့အစည်းအဝေးမှာ ကျွန်တော့်အနေဖြင့် ရှမ်းပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေး ဥပဒေနှင့်အညီ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ မြို့ပြနှင့်ကျေးလက်များတစ်ပြေးညီ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် စည်ပင်သာယာရေး လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းခွင့်ပြု ရန်ပုံငွေများ ခွဲဝေသတ်မှတ်ရန်မှာ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရရဲ့မူဝါဒ သတ်မှတ်ချက် များ ပြန်လည်ချမှတ်ပေးရန် အဆိုကို တင်သွင်းသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ ရှမ်းပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေး ဥပဒေကို ပထမအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် သတ္တမပုံမှန်အစည်းအဝေးမှာ အတည်ပြုခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ ဥပဒေမှာ ပါဝင်တဲ့အချက်တွေ ကတော့-

- (က) မြို့၊ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာများကို စနစ်တကျ ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရန်၊
- (ခ) စည်ပင်သာယာနှင့် သက်ဆိုင်သည့် အခွန်အရပ်ရပ်အား အပြည့်အဝ ရရှိစေရန်၊
- (ဂ) ရရှိသောအခွန်အခနှင့် မြို့ရွာများ ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများအား တည်ဆဲဥပဒေ စည်းကမ်းချက် များနှင့်အညီ စနစ်တကျ အသုံးပြုစေရန်၊ အများပြည်သူထံမှ ရရှိသည့် အခွန်အခများသည် အများပြည်သူအတွက်သာ ဖြစ်စေရမည်ဆိုတဲ့ ဦးတည်ချက်နှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ရန်။

စတဲ့ ရည်ရွယ်ချက်များပါဝင်ပါတယ်။

ယခင်နိုင်ငံတော်အစိုးရ လက်ထက်ကဆောင်ရွက်ခဲ့တဲ့ စည်ပင်သာယာရေးဥပဒေအဖွဲ့ ဥပဒေများအရ စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များ ကောက်ခံရရှိတဲ့အခွန်အခများအပေါ် သက်ဆိုင်ရာ ဒေသမြို့နယ်များအတွက် ဒေသမြို့ရွာ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ပေးဖို့အတွက် မြို့နယ်အလိုက် ကောက်ခံရရှိတဲ့ အခွန်အခများအပေါ်မူတည်ပြီးတော့ သတ်မှတ်ရာခိုင်နှုန်းနှင့် ပြန်လည်ခွဲဝေပေးတယ်လို့ လေ့လာမိပါတယ်။

ဥပမာအားဖြင့် လင်းခေးမြို့နယ်ရဲ့ အခွန်အခများ ကောက်ခံလျာထားချက် သိန်း(၂၀၀)ဝန်းကျင်ရှိခဲ့ပြီး မြို့နယ်ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ဖို့အတွက် ကျပ်သိန်း(၁၃၀)ပြန်လည်ခွဲဝေထားတာ တွေ့ရှိရပါတယ်။ အလားတူ လွိုင်လင်မြို့နယ်ရဲ့ အခွန်အခ ကောက်ခံရန် လျာထားချက် ကျပ်သိန်း(၁၀၀၀)မှာ မြို့နယ်အတွက် ပြန်လည်သုံးစွဲဖို့ ကျပ်သိန်း(၅၀၀) စသည်ဖြင့် လျာထားခွဲဝေခဲ့ကြောင်း လေ့လာသိရှိရပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ အဓိက ဆွေးနွေးတင်ပြချင်တာက မြို့နယ်တစ်နယ်ရဲ့ သန့်ရှင်းသာယာလှပရေး၊ မြို့အင်္ဂါရပ်နှင့်အညီ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဟာ သက်ဆိုင်ရာအလိုက် စည်ပင်သာယာအဖွဲ့များ၊ ကော်မတီများရဲ့ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်

နိုင်မှုအပေါ်မှာ လုံးဝမူတည်နေပါတယ်။ ပြီးခဲ့တဲ့ဘဏ္ဍာနှစ်ဖြစ်တဲ့ ၂၀၁၃-၂၀၁၄ခု ဘဏ္ဍာနှစ်မှာ ဘဏ္ဍာငွေ ခွဲဝေမှုကို ကြည့်မယ်ဆိုလျှင် ကျပ်သိန်းပေါင်း(၇၀၀၀)ကျော် သုံးစွဲနိုင်တဲ့ မြို့နယ်ကြီးရှိသလို၊ ကျပ်သိန်း (၁၀၀၀) အောက် သုံးစွဲနိုင်တဲ့ မြို့နယ်များစွာနှင့် ကျပ်သိန်း(၁၀၀)အောက် သုံးစွဲနိုင်တဲ့ မြို့နယ်(၁၀)မြို့နယ်ခန့်ရှိတာကို တွေ့ရှိရပါတယ်။

ဒါ့အပြင် ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) ပြည်နယ်အတွက် အခြားဆိုတဲ့စီမံကိန်း ငွေစာရင်းခေါင်းစဉ်မှာ ကျပ်သိန်းပေါင်း (၁၄၀၀၀)နီးပါး လျာထားခဲ့တာကိုလည်း တွေ့ရှိရပါတယ်။ အဲဒီပမာဏဟာ တောင်ကြီးခရိုင် မှာရှိတဲ့ မြို့နယ်အားလုံးရဲ့ ခွင့်ပြုငွေပမာဏအားနှင့် ညီမျှပြီးတော့ ကျပ်သိန်း(၂၆၀၀)ကျော် ရရှိတဲ့ လွိုင်လင်ခရိုင် မှာရှိတဲ့ မြို့နယ်များအားလုံး၊ ကျပ်သိန်း (၅၉၀)ကျော်ရရှိတဲ့ လင်းခေးခရိုင်မှာရှိတဲ့ မြို့နယ်များအားလုံးရဲ့ ပမာဏနှင့် နှိုင်းယှဉ်ကြည့်လျှင် အဆပေါင်းများစွာ ကွာခြားနေတာကို တွေ့ရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒါကြောင့်မို့ ပထမအချက်အနေဖြင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု နောက်ကျနေတဲ့ ခရိုင်၊ မြို့နယ်တွေမှာ မိမိ မြို့နယ်က ရှာဖွေကောက်ခံရရှိတဲ့ အခွန်အခများကို မိမိတို့မြို့နယ်အတွက် အပြည့်အဝ ပြန်လည်သုံးစွဲ ခွင့်ပြုပေးရန်၊ မြို့နယ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် မဖြစ်မနေ လိုအပ်တဲ့လုပ်ငန်းများအတွက် ဖြည့်စွက် ခွင့်ပြုရန်ဆိုတဲ့ စည်ပင်သာယာရေးလုပ်ငန်းများနှင့် ပတ်သက်တဲ့ ဘဏ္ဍာငွေခွဲဝေချထားမှု မူဝါဒတစ်ခုကို ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့က ခွင့်ပြုသင့်ကြောင်း တင်ပြလိုပါတယ်။

ဒုတိယအချက်အနေဖြင့် ယခင်ကဘဏ္ဍာငွေခွဲဝေမှုစနစ်အရ ရန်ပုံငွေများကို စီမံကိန်းလုပ်ငန်းအလိုက် ရန်ပုံငွေများဖြင့် ဥပမာ- မြို့ပြလမ်းတံတားတည်ဆောက်ခြင်း၊ မြို့ပြလမ်းတံတား ပြင်ဆင်ခြင်း၊ မြို့ပြ ရေပေးဝေရေးလုပ်ငန်း၊ မြို့ပြရေပေးဝေရေး ပြင်ဆင်ခြင်း၊ မြို့ပြကျေးလက်လမ်းတံတား တည်ဆောက်ခြင်း၊ ကျေးလက်လမ်းတံတား ပြင်ဆင်ခြင်း၊ ကျေးလက်ရေပေးဝေခြင်းအစရှိသည့် စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများကို ခွင့်ပြုငွေ ရဲ့ ရာခိုင်နှုန်းအလိုက် နှစ်စဉ်လေ့လာခွဲဝေ သတ်မှတ်ခဲ့တာကိုလည်း တွေ့ရှိရပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ ဒီလိုလုပ်ငန်းစီမံကိန်းအလိုက်ကို သတ်မှတ်ခွင့်ပြု ရာခိုင်နှုန်းအလိုက် ခွင့်ပြုပေးတဲ့အခါမှာ ငွေစာရင်းခေါင်းစဉ်အလိုက် ခွင့်ပြုပေးသလို ဖြစ်ပြီးတော့ ဒေသ ရဲ့အခြေနေအရ လိုအပ်ချက်နှင့်ကိုက်ညီနိုင်သလို လိုအပ်ချက်ကို မပြည့်မီတာ၊ လိုအပ်ချက်ကို ကွဲလွဲဆန့်ကျင် နေတာမျိုးလည်း ဖြစ်နိုင်ပါတယ်။ ဥပမာအားဖြင့် ကျေးလက်ရေရရှိရေး ဆောင်ရွက်ရန် မလိုအပ်တဲ့ မြို့နယ် တွေမှာ ငွေစာရင်းခေါင်းစဉ် စီမံကိန်းသတ်မှတ်ချက်အရ ခွဲဝေပေးထားတာကို ရရှိထားတာကို မတောင်းခံပဲနေ မည့် မြို့နယ်မရှိပါဘူး။ ဒါထက်ပိုပြီးတော့ လိုအပ်နေတဲ့ လုပ်ငန်းတစ်ခုခုမှာ အသုံးပြုခွင့်ရရှိရန် ပိုမိုလိုအပ်နေမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ယခင်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များအနေဖြင့် မြို့ပြ၊ ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို မြို့နယ်ရဲ့ လိုအပ်ချက်အရ ဆောင်ရွက်ရန်ရှိပေမဲ့ သတ်မှတ်ရာခိုင်နှုန်းအရ ခွင့်ပြုငွေ မလုံလောက်ခြင်း၊ အခြားသော လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်နေခြင်းအတွက်ကြောင့် ဆောင်ရွက်သင့်သော်လည်း မဆောင်ရွက်ဖြစ်တဲ့ အနေအထားကို နှစ်ပေါင်းများစွာ ကြုံတွေ့ခဲ့ရပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့်မို့ စည်ပင်သာယာရေး လုပ်ငန်းများရဲ့ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး ရန်ပုံငွေခွဲဝေပေးတဲ့အခါမှာ ဒုတိယအချက်အနေဖြင့် ခွင့်ပြုနိုင်မည့် ပမာဏကိုသာ သတ်မှတ်ပြီး စီမံကိန်းလုပ်ငန်းကို ကြိုတင်သတ်မှတ်ပေးခြင်းမပြုဘဲ ဒေသရဲ့လိုအပ်ချက်အရ မြို့နယ်စည်ပင်ကော်မတီ များနှင့် လူထုနှင့်ညှိနှိုင်းပြီးတော့ တင်ပြတောင်းခံလာတဲ့ အမှန်တကယ်ပိုမိုလိုအပ်သော လုပ်ငန်းများကိုသာ ရွေးချယ် ခွင့်ပြုပေးနိုင်ရေးအတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအနေဖြင့် မူဝါဒချမှတ်သင့်ကြောင်း တင်ပြလိုပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ အထက်ပါ တင်ပြဆွေးနွေးချက်များအရ ရှမ်းပြည်နယ် စည်ပင်သာယာရေးလုပ်ငန်းများနှင့် ပတ်သက်ပြီး ယခင်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များ ဥပဒေ

အရ ယခင်နိုင်ငံတော် အစိုးရလက်ထက်က ထားရှိခဲ့တဲ့ ဘဏ္ဍာငွေခွဲဝေသုံးစွဲရေး မူအစား ခေတ်ကာလနှင့်အညီ ပြောင်းလဲလာတဲ့ နောက်ပိုင်းအတည်ပြုပြဋ္ဌာန်းပြီးဖြစ်တဲ့ ရှမ်းပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးဥပဒေနှင့်အညီ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ မြို့ပြနှင့်ကျေးလက်များတစ်ပြေးညီ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် စည်ပင်သာယာ ရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများ ခွင့်ပြု ရန်ပုံငွေများ ခွဲဝေသတ်မှတ်ရာမှာ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရရဲ့ မူဝါဒသတ်မှတ်ချက် များ ပြန်လည်သတ်မှတ်ပေးရန် အဆိုကို လေးလေးနက်နက်တင်သွင်းအပ်ပါတယ်ခင်ဗျား။

ဥက္ကဋ္ဌ။ အဆိုကိုထောက်ခံမည့် ကိုယ်စားလှယ် ရှိပါက ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပါ။

ဦးစိုင်းကျော်ဇေယျ၊ လဲချားမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၂)။ လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ လင်းခေးမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂) ဦးစိုင်းလွင်ရဲ့အဆိုကို ကျွန်တော်လဲချားမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းကျော်ဇေယျမှ ထောက်ခံပါတယ်ခင်ဗျား။

အဆိုကို ပြည်နယ်လွှတ်တော်က လက်ခံဆွေးနွေးရန် မသင့်ကြောင်း ဆုံးဖြတ်ပါက ယင်းအဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် မသင့်ကြောင်း ဥက္ကဋ္ဌက ကြေညာခြင်း။(သို့မဟုတ်)အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန်ဆုံးဖြတ်ပါက ဆွေးနွေးလိုသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ရှိလျှင် အမည်စာရင်းတင်သွင်းနိုင်ကြောင်း ဥက္ကဋ္ဌက ကြေညာခြင်း။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ဦးစိုင်းလွင် တင်သွင်းသောအဆိုကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်(၁)ဦးက ထောက်ခံ သွားပါတယ်။ အဆိုမှာ ရှမ်းပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးဥပဒေနှင့်အညီ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ မြို့ပြနှင့် ကျေးလက်များ တစ်ပြေးညီ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် စည်ပင်သာယာရေးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းခွင့်ပြုရန် ရန်ပုံငွေများခွဲဝေချမှတ်ရာတွင် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ မူဝါဒသတ်မှတ်ချက်များအား ပြန်လည်ချမှတ် ပေးပါရန် ဖြစ်ပါတယ်။

အဆိုကိုလက်ခံဆွေးနွေးရန် သင့်/မသင့် လွှတ်တော်ရဲ့ ဆန္ဒကိုရယူပါမယ်။ ၎င်းအဆိုကို လက်ခံ ဆွေးနွေးရန် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက သဘောတူပါသလားခင်ဗျား။ [သုံးကြိမ်တိုင်တိုင်မေးမြန်းပါ သည်။ လွှတ်တော်ကအတည်ပြုပါသည်။]

အဆိုကိုလက်ခံဆွေးနွေးရန် သဘောမတူသည့် ကိုယ်စားလှယ်ရှိပါသလားခင်ဗျား။ အဆိုကို လက်ခံ ဆွေးနွေးရန် သဘောမတူသည့် ကိုယ်စားလှယ်မရှိသည့်အတွက် ဦးစိုင်းလွင်ရဲ့ အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် လွှတ်တော်က သဘောတူကြောင်း ကြေညာပါတယ်။ အဆိုကို ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၃၁ ရက်နေ့၊ အင်္ဂါနေ့မှာ ဆွေးနွေးပါမယ်။ ဆွေးနွေးမည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ အနေဖြင့် အစည်းအဝေး ရပ်နားတဲ့အခါ ဒီကနေ့ ညနေပိုင်းမှာ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ရုံး ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးထံ အမည်စာရင်းပေးသွင်း ဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ပထမအကြိမ်ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် အငွေမပုံမှန်အစည်းအဝေး ဒုတိယနေ့(၃၁. ၁၂. ၂၀၁၃)

ရက်နေ့တွင် အဆိုကို ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးခြင်း

ဥက္ကဋ္ဌ။ အစီအစဉ် (၁၇) ဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ဦးစိုင်းလွင်၊ လင်းခေး မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)၏ “ ရှမ်းပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေး ဥပဒေနှင့်အညီ ရှမ်းပြည်နယ် အတွင်းရှိ မြို့ပြနှင့် ကျေးလက်များတစ်ပြေးညီ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် စည်ပင်သာယာရေးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းခွင့်ပြုရန်ပုံငွေများ ခွဲဝေချမှတ်ရာတွင် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ မူဝါဒ / သတ်မှတ်ချက်များ ပြန်လည်ချမှတ်ပေးပါရန် ” အဆိုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် (၁)ဦးက ဆွေးနွေးဖို့စာရင်းပေး

ထားပါတယ်။

အဆိုကိုဆွေးနွေးဖို့ မိုးနဲမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)မှ ဦးစိုင်းမောင်ကြီးကို ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။

ဦးစိုင်းမောင်ကြီး၊ မိုးနဲမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)။ မင်္ဂလာပါခင်ဗျာ။ လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ လင်းခေးမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၂)မှ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းလွင်၏ (၃၀-၁၂-၂၀၁၃)ရက်နေ့က တင်သွင် ထားတဲ့ “ ရှမ်းပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေး ဥပဒေနှင့်အညီ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ မြို့ပြနှင့် ကျေးလက်များ တပြေးညီ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် စည်ပင်သာယာရေးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းခွင့်ပြုရန်ပုံငွေများ ခွဲဝေချမှတ်ရာတွင် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ မူဝါဒ/ သတ်မှတ်ချက်များ ပြန်လည်ချမှတ်ပေးပါရန် ” အဆိုနဲ့ ပတ်သက်ပြီး အကြံပြုထောက်ခံဆွေးနွေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးစိုင်းလွင်ရဲ့ စည်ပင်သာယာရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းခွင့်ပြု ရန်ပုံငွေခွဲဝေခြင်းနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ကို တိုက်တွန်းထားတဲ့ မူဝါဒ/စည်းကမ်းသတ်မှတ်ချက် (၂)ခု ပါဝင်ကြောင်း လေ့လာတွေ့ရှိရ ပါတယ်။

ပထမအချက်ကတော့ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု နောက်ကျနေသေးတဲ့ ခရိုင်/မြို့နယ်တွေမှာ မိမိ မြို့နယ်က ရှာဖွေကောက်ခံရရှိတဲ့ အခွန်အခကို မိမိမြို့နယ်အတွက် ပြန်လည်အသုံးချခွင့် ပြုပေး ပါရန်၊ မြို့ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် မဖြစ်မနေဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်တဲ့လုပ်ငန်းများအတွက် ဖြည့်စွက်ခွင့် ပြုပေးရန်ဆိုတဲ့ စည်ပင်သာယာရေးလုပ်ငန်းများနဲ့ ပတ်သက်တဲ့ ဘဏ္ဍာငွေခွဲဝေမှု မူဝါဒကို ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရက ချမှတ်ပေးဖို့ တိုက်တွန်းထားခြင်းနှင့် ဒုတိယအချက်အနေနဲ့ မြို့နယ်များကို ရန်ပုံငွေခွဲဝေသတ်မှတ်ပေးရာမှာ မြို့နယ်တစ်ခုအတွက် ခွင့်ပြုနိုင်မယ့်ပမာဏကိုသာ သတ်မှတ်ပေးပြီး စီမံကိန်းလုပ်ငန်းကို ကြိုတင်သတ်မှတ်ပေးခြင်းမပြုပဲ ဒေသရဲ့လိုအပ်ချက်အရ မြို့နယ်စည်ပင် ကော်မတီများက လူထုနဲ့ ညှိနှိုင်းပြီး တင်ပြတောင်းခံလာတဲ့ အမှန်တကယ် ပိုမိုလိုအပ်သော လုပ်ငန်း ကိုသာ ရွေးချယ်ခွင့်ပြုပေးရေး ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအနေနဲ့ မူဝါဒတစ်ခု ချမှတ်သင့်ကြောင်း တိုက်တွန်း ထားတာကို တွေ့ရှိရပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနဲ့ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျာ။ ဦးစိုင်းလွင်ရဲ့ အဆိုနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ပထမအချက်အနေနဲ့ ဆွေးနွေးရမယ်ဆိုရင် - စည်ပင်သာယာ ရေးအဖွဲ့ (ယခုဆိုရင် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ)များဟာ မိမိတို့ မြို့နယ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ မြို့သာယာ လှပရေးစတဲ့ မြို့ပြလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ရာမှာလည်းကောင်း၊ ကျေးလက်များဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဆောင်ရွက်ရာမှာ လည်းကောင်း၊ မိမိတို့မြို့နယ်အလိုက် ရသင့်ရထိုက်သော အခွန်အခအရပ်ရပ်များကို စည်းကမ်း၊ နည်းလမ်း၊ သတ်မှတ်ချက်များနဲ့အညီ သတ်မှတ်ချက်ပြည့်မီအောင် ကြိုးစားကောက်ခံပြီးမှ ရရှိလာတဲ့ အခွန်အခတွေနဲ့ မြို့နယ်အတွက်ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို ပြန်လည်ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းဖြစ်ပါတယ်။

ဒီလိုဆောင်ရွက်နိုင်ဖို့အတွက် မြို့နယ်အလိုက် ကောက်ခံရရှိတဲ့ အခွန်ငွေတွေကို ပြည်နယ်မှာ စုစည်းပြီးတော့ မြို့နယ်များကို ပြန်လည်ခွဲဝေပေးရာမှာ လက်ရှိမူဝါဒအရ များများရှာနိုင်တဲ့ မြို့နယ်မှာ ခွင့်ပြုချက် များများရရှိမှာဖြစ်ပြီး ဒေသအခြေအနေအရ အခွန်ကောက်ခံနိုင်မှုနည်းပါးတဲ့ မြို့နယ်၊ နည်းနည်းပဲ ရှာနိုင်တဲ့ မြို့နယ်အတွက် ခွင့်ပြုငွေ နည်းနည်းပဲရရှိမှာ ဖြစ်တယ်ဆိုတာကို လေ့လာသိရှိရပါတယ်။

လေးစားရပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ မြို့နယ်ဒေသများဟာ သားသမီးများနဲ့ အသွင်သဏ္ဍာတူပြီး ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရဟာ မိဘသဖွယ်ဖြစ်နေတာကြောင့် ချမ်းသာတဲ့ သားသမီးကို

များများသုံးစွဲခွင့်ပြုပြီး ဆင်းရဲတဲ့သားသမီးကို နည်းနည်းပဲသုံးစွဲခွင့်ပြုသလို ဖြစ်နေမယ့်အစား သားသမီးများ အပေါ် တူညီတဲ့ စေတနာမေတ္တာနဲ့ ထားရှိနိုင်တဲ့ မိဘအနေနဲ့ သားသမီးတိုင်းအတွက် တတ်နိုင်သမျှ သင့်လျော်တဲ့ ပစ္စည်းဥစ္စာခွဲဝေမှုမျိုးကို ဆောင်ရွက်ပေးရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

လက်ရှိအခြေအနေမှာ ကျောက်ကြမ်းလမ်းတစ်မိုင်ကို ရန်ပုံငွေကျပ်သိန်း (၄၀၀)ခန့် သုံးစွဲနေရတဲ့ အချိန်မှာ မြို့နယ်တစ်ခုလုံးရဲ့ ဖွံ့ဖြိုးသာယာလှပရေးကိုဆောင်ရွက်ဖို့ ကျပ်သိန်း (၁၀၀၀) အောက်ရရှိတဲ့ မြို့နယ် (၅၀)ကျော်ဟာ ကျောက်ကြမ်းတစ်မိုင်ကို တစ်နှစ်တာအတွက် ဆောင်ရွက်နိုင်ဖို့ မလွယ်ဘူးဆိုတာ ထင်ရှားစွာ တွေ့မြင်နေရပါတယ်။ ကျပ်သိန်း (၁၀၀)အောက် မြို့နယ် (၁၀)ခုအတွက်ဆို အထူးပြောစရာမရှိ တော့ပါဘူး။

ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ရဲ့ လွန်ခဲ့သောနှစ်များက ရငွေနဲ့ အသုံးစရိတ်များကို ပြန်ကြည့်ရင် ဌာနအဖွဲ့ အစည်းများ အားလုံး လိုလိုမှာ (-လိုငွေ)ပြနေပေမယ့်၊ စည်ပင်သာယာရေး အဖွဲ့များရဲ့ (၂၀၁၁-၂၀၁၂) ဘဏ္ဍာနှစ်ကနေ (၂၀၁၃-၂၀၁၄)ခု ဘဏ္ဍာနှစ်အထိ (+ပိုငွေ)ပြနေတာကို သတိပြုမိပါတယ်။ ဒါဟာ ရုတ်တရက်/ သာမန်အားဖြင့် ကြည့်မယ်ဆိုရင် (ပိုငွေ)ပြနေတဲ့ စည်ပင်သာယာရေး လုပ်ငန်းများဟာ မြို့နယ် တိုင်းမှာ ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရန် မလိုတော့သလို/ပြီးပြည့်စုံနေတဲ့ပုံစံမျိုး ပိုငွေဖြစ်ရတယ်လို့ ထင်ယောင် ထင်မှားဖြစ်စရာရှိသော်လည်းပဲ တကယ့်လက်တွေ့မှာတော့ မြို့နယ်အလိုက်ရရှိတဲ့အခွန်အခ အပြည့်အဝ ပြန်လည်ခွဲဝေပေးခြင်း မရှိလို့ ဆိုတာ မြင်တွေ့လာရပါတယ်။

ဒါကြောင့် မြို့နယ်အလိုက်ရရှိတဲ့ အခွန်အခကို အချိုးကျဖြတ်တောက်ပြီး အခြားသော ပြည်နယ် စည်ပင် စီမံခန့်ခွဲမှုကဏ္ဍမှာ အသုံးပြုခြင်းအစား ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု နောက်ကျနေသေးတဲ့ ခရိုင်/မြို့နယ်တွေမှာ မိမိမြို့နယ်က ရှာဖွေ ကောက်ခံရရှိတဲ့ အခွန်အခကို မိမိမြို့နယ်အတွက် အပြည့်အဝ ပြန်လည်အသုံးချခွင့် ပြုပေးရန်၊ မြို့ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် မဖြစ်မနေဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်တဲ့လုပ်ငန်းများအတွက် ဖြည့်စွက် ခွင့်ပြုပေးရန်ဆိုတဲ့ စည်ပင်သာယာရေးလုပ်ငန်းများနဲ့ ပတ်သက်တဲ့ ဘဏ္ဍာငွေခွဲဝေမှု မူဝါဒကို ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရက ချမှတ်ပေးဖို့ တိုက်တွန်းထားတဲ့အဆိုဟာ ဒီကနေ့ လက်ရှိကာလဒေသခေတ်အခြေအနေအရ အင်မတန်မှ လျော်ကန်သင့်မြတ်မှု ရှိပါကြောင်းကို ကျွန်တော့်အနေနဲ့ ထောက်ခံဆွေးနွေး တင်ပြပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီး ခင်ဗျား။ ဒုတိယအချက်အနေနဲ့ ဆွေးနွေး တင်ပြရရင် မြို့နယ်တွေကို ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ပြန်လည်ဆောင်ရွက်ပေးဖို့အတွက် လုပ်ငန်းခေါင်းစဉ် အလိုက် သတ်မှတ်ရာခိုင်နှုန်းအလိုက် လျာထားခွဲဝေပေးထားတာကို လေ့လာသိရှိရပါတယ်။ ဒီလိုခွဲဝေ ပေးရာမှာ လုပ်ငန်းလိုအပ်ချက်အရ တစ်မျိုးဖြစ်နိုင်ပြီး၊ ခွင့်ပြုချက်အရ တစ်မျိုးဖြစ်နေမယ်ဆိုရင် အကျိုး ထိရောက်မှု နည်းပါးမှာဖြစ်တဲ့အတွက် မိမိဒေသရဲ့လိုအပ်ချက်ကို အနီးကပ်သိရှိတွေ့မြင်ခွင့်ရှိတဲ့ မြို့နယ် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီတွေက တင်ပြတဲ့ ပိုမိုသင့်လျော်မယ့်လုပ်ငန်းကို ရွေးချယ်ခွင့်ပြုပေးတာက ပိုမိုသင့်လျော်ကြောင်း ဆွေးနွေးလိုပါတယ်။

ဒါကြောင့် အဆိုရှင် ဦးစိုင်းလွင်က မြို့နယ်တစ်ခုအတွက် ခွင့်ပြုနိုင်မယ့်ပမာဏကိုသာ သတ်မှတ်ပေးပြီး စီမံကိန်းလုပ်ငန်းကို ကြိုတင်သတ်မှတ်ပေးခြင်းမပြုပဲ ဒေသရဲ့ လိုအပ်ချက်အရ မြို့နယ်စည်ပင်ကော်မတီများက လူထုနဲ့ ညှိနှိုင်းပြီး တင်ပြတောင်းခံလာတဲ့ အမှန်တကယ် ပိုမိုလိုအပ်သော လုပ်ငန်းကိုသာ ရွေးချယ် ခွင့်ပြုပေးရေး ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအနေနဲ့ မူဝါဒတစ်ခု ချမှတ်သင့်ကြောင်း တိုက်တွန်းထားတာဟာလည်း လက်တွေ့ကျတဲ့ တိုက်တွန်းချက်များဖြစ်တဲ့အတွက် လင်းခေးမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းလွင်တင်သွင်းထားတဲ့ “ ရှမ်းပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးဥပဒေနှင့်အညီ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ မြို့ပြနှင့်ကျေးလက်များ တပြေးညီ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် စည်ပင် သာယာရေးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းခွင့်ပြုရန်ပုံငွေများ ခွဲဝေချမှတ်ရာတွင် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏

မူဝါဒ/ သတ်မှတ်ချက်များ ပြန်လည်ချမှတ်ပေးပါရန် ” အဆိုကို ထောက်ခံပါကြောင်း ဆေးနွေးတင်ပြ အပ်ပါတယ်ခင်ဗျာ။ ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

အဆိုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်မှ ဆွေးနွေး ရှင်းလင်းခြင်းနှင့် လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ်ရယူခြင်း။

ဥက္ကဋ္ဌ။ အဆိုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးမှ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပေးဖို့ ဖိတ်ခေါ် ပါတယ်။

ဦးစိုင်းလှဝင်း၊ စည်ပင်သာယာရေးဝန်ကြီး။ လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌနှင့်တကွ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဧည့်သည်တော်များခင်ဗျား။ မင်္ဂလာပါလို့ နှုတ်ခွန်းဆက်သ အပ်ပါတယ်။ လင်းခေးမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းလှဝင်းရဲ့ “ ရှမ်းပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေး ဥပဒေနှင့်အညီ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ မြို့ပြနှင့် ကျေးလက်များ တပြေးညီ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးအတွက် စည်ပင်သာယာရေး လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ လုပ်ငန်း ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေများ ခွဲဝေချမှတ်ရာတွင် ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့၏ မူဝါဒ/ သတ်မှတ်ချက်များ ပြန်လည်ချမှတ်ပေးပါရန် ” အဆိုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ကိုယ်စား စည်ပင်သာယာရေးဝန်ကြီးမှ ဖြေကြားသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

စည်ပင်သာယာရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရာတွင် ရှမ်းပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးဥပဒေ အခန်း(၂)တွင် ပါဝင်သော ရည်ရွယ်ချက်များဖြစ်သည့် (က) မြို့၊ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာများကို စနစ်တကျပိုမို ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရန်၊ (ခ) စည်ပင်သာယာရေးနှင့် သက်ဆိုင်သည့်အခွန်အရပ်ရပ်အား အပြည့်အဝရရှိ စေရန်၊ (ဂ) ရရှိသော အခွန်များနှင့် မြို့ရွာများ ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းအား တည်ဆဲဥပဒေစည်းကမ်းများနှင့်အညီ စနစ်တကျအသုံးပြုစေရန်၊ (ဃ) အများပြည်သူထံမှ ရရှိသည့်အခွန်အခများသည် အများပြည်သူအကျိုး အတွက်သာ ဖြစ်သည်ဟူသော ဦးတည်ချက်ဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

ပုဒ်မ ၅၈၊ ပုဒ်မခွဲ(က)တွင် မြို့နယ်ကော်မတီသည် အမှုဆောင်အရာရှိ သို့မဟုတ် မြို့နယ်ခွဲတာဝန်ခံက တင်ပြ လာသော နှစ်စဉ်ခန့်မှန်းခြေငွေစာရင်းကို စိစစ်၍ ညွှန်ကြားရေးမှူးမှ တစ်ဆင့် ပြည်နယ်ကော်မတီထံ တင်ပြရပါသည်။ ပုဒ်မ ၅၈၊ ပုဒ်မခွဲ(ခ)တွင် ပြည်နယ်ကော်မတီသည် ညွှန်ကြားရေးမှူးမှတစ်ဆင့် မြို့နယ် ကော်မတီများက တင်ပြသည့် နှစ်စဉ်အရအသုံး ခန့်မှန်းခြေငွေစာရင်းများကို စုစည်း၍ ဌာန၏ နှစ်စဉ်အရ အသုံးခန့်မှန်းခြေငွေစာရင်းအဖြစ် အစိုးရအဖွဲ့၏ အတည်ပြုချက်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

၂၀၁၃-၂၀၁၄ ခု ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် နယ်စပ်ဝင်ပေါက် မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးဌာန(၄)ခုမှ ယခင် ဘဏ္ဍာရေးနှစ် အဆက်ဆက်တွင် ရရှိခဲ့သည့် နယ်စပ်ဖြတ်သန်းခ (၁၀)ရာခိုင်နှုန်း ရငွေကျပ်သန်း (၁၃၀၀)အား ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၊ ပြည်နယ်ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေသို့ ပေးသွင်းရမည်ဖြစ်၍ ယင်းရငွေအား ပြည်နယ်အတွက် လိုအပ်သော အရန်ကတ္တရာများဝယ်ယူပြီး မြို့နယ်များသို့ ပြန်လည်ခွဲဝေပေးနိုင်ရန် ရှမ်းပြည်နယ်စည်ပင် သာယာရေးဌာန၏ ငွေလုံးငွေရင်းအသုံးစရိတ်(အခြားခေါင်းစဉ် ၁။၃(၃)အခြား)တွင် လျာထားခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါ သည်။ ဘဏ္ဍာရေးလုပ်ထုံးလုပ်နည်းအရသာ ပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးဌာန၏ ငွေစာရင်းတွင် (အခြား) ခေါင်းစဉ်၌ ထည့်သွင်းလျာထားသော်လည်း ပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးဌာန၏ အသုံးစရိတ်မဟုတ်ပဲ မြို့နယ်များသို့ ခွဲဝေပေးရန် ပစ္စည်းဝယ်ယူသည့်အသုံးစရိတ်ဖြစ်ပါသည်။ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ (၂၇- ၆- ၂၀၁၃)ရက်စွဲပါစာအမှတ်၊ ၆၁၃၁/၃-၅(စည်းဝေး)/အစရ(ရှမ်း)ဖြင့် ယင်းနယ်စပ်ဖြတ်သန်းခ ၁၀ ရာခိုင်နှုန်း ရငွေများအား ပြည်နယ်ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေသို့ လွှဲပြောင်းပေးသွင်း ခွင့်ပြုခဲ့ပြီး ပြည်နယ်အရန် ကတ္တရာတင်ဒါ စနစ်ဖြင့် ဝယ်ယူစုပုံခွင့်ကိုလည်း ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ (၂၇-၆- ၂၀၁၃)ရက်စွဲပါစာအမှတ်၊ (၆၁၃၅)/

၃-၅/(စည်းဝေး)/ အစရ(ရှမ်း)ဖြင့်ပြည်နယ်အရန်ကတ္တရာ (၉၆၅)တန် ဝယ်ယူခွင့်ပြုခဲ့ရာ အဆိုပါ အရန် ကတ္တရာများကို ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း)အတွက် တောင်ကြီးမြို့တွင် (၄၉၀)တန်၊ ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း အတွက် လားရှိုးမြို့တွင် (၃၇၅)တန်နှင့် ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) ကျိုင်းတုံမြို့တွင် (၁၀၀)တန် ဖြန့်ခွဲစုပုံ ထားပါသည်။ ကတ္တရာဝယ်ယူပြီး ကျန်ရှိသည့်ရန်ပုံငွေကိုလည်း ပြည်နယ်အတွင်းဦးစားပေး မဖြစ်မနေ ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်သည့် လုပ်ငန်းများကို ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့်သာ ဆက်လက် ဆောင်ရွက်ခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ ဖော်ပြပါ ကတ္တရာဝယ်ယူခြင်းသည် အရန်ကတ္တရာဝယ်ယူခြင်းဖြစ်ပြီး မြို့နယ် များ၏ ၂၀၁၃-၂၀၁၄ ခု ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း ဆောင်ရွက်လုပ်ငန်းအတွက် ကတ္တရာစုဆောင်းမှုနှင့် ပတ်သက် ၍ ပထမ(၆)လပတ် မိုးတွင်းကာလ၌ မြို့နယ်အလိုက် ကတ္တရာလိုအပ်ချက်များအတိုင်း ဝယ်ယူရရှိနိုင်ရေး အတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါစနစ်ဖြင့် ဝယ်ယူခွင့်ပြုခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ မူဝါဒကျင့်စဉ်အရ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးဌာနတစ်ခုအတွက် ခွင့်ပြုနိုင်သည့် ငွေပမာဏသည် ထိုဌာနမှ ကောက်ခံရရှိမည့် ငွေပမာဏပေါ်တွင်သာ မူတည်ပြီး ဘဏ္ဍာရေးနှစ် (၁)နှစ်အတွက် မူလရသုံးမှန်းခြေငွေစာရင်းအား နှစ်စဉ်ဩဂုတ်လတွင် နောင်ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွက် ကြိုတင်ရေးဆွဲဆောင်ရွက် ရပြီး ပြုပြင်ပြီး ရသုံးမှန်းခြေငွေစာရင်းအား လက်ရှိဘဏ္ဍာရေးနှစ်၏ နှစ်ဝက်တွင် အမှန်ရမည့်ပိုငွေအပေါ် မူတည်၍ ဖြည့်စွက်အသုံးစရိတ်များအား တင်ပြတောင်းခံရမည်ဖြစ်ပါသည်။ မူလရသုံးမှန်းခြေငွေစာရင်းတွင် ပါဝင်ခြင်းမရှိသည့်အပြင် ပိုငွေရရှိခြင်းမရှိသဖြင့် ဖြည့်စွက်တင်ပြတောင်းခံခြင်းလည်း မပြုနိုင်သည့် ဌာနများအနေဖြင့် မဖြစ်မနေဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်သည့် လုပ်ငန်းများအား ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် မူလခွင့်ပြုရန်ပုံငွေအတွင်း လုပ်ငန်းပြောင်း ဆောင်ရွက်ခွင့်အား ခွင့်ပြုပေးခဲ့ပါသည်။ ဌာန၏ မူလခွင့်ပြုရန်ပုံငွေမှ လုပ်ငန်းပြောင်းဆောင်ရွက်ရန် အသုံးစရိတ်လုံလောက်မှု မရှိသော်လည်း လုပ်ငန်းလိုအပ် ချက်အရ မဖြစ်မနေဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်သည့် လုပ်ငန်းများအတွက်လည်း ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များ၏ ပြည်နယ်ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေအတွင်း ဖြည့်စွက်ခွင့်ပြုခြင်း၊ လုပ်ငန်းပြောင်း ဆောင်ရွက်ခြင်းများ ခွင့်ပြုပေးခဲ့ပါသည်။ စည်ပင်သာယာရေးဌာနမှ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အလိုက် ရေးဆွဲခဲ့သည့် အသုံးစရိတ်များသည်မြို့၏ ဝင်ငွေအပေါ်မူတည်၍ မြို့နယ်စည်ပင်ကော်မတီများနှင့် ဒေသနေ ပြည်သူတို့၏ လိုအပ်ချက်များအရ တင်ပြတောင်းခံလာသည့် အမှန်တကယ်လိုအပ်သော လုပ်ငန်းများကိုသာ ရွေးချယ်ရေးဆွဲခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ စည်ပင်သာယာရေးလုပ်ငန်းများ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရန် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ ကွပ်ကဲလမ်းညွှန်မှုဖြင့် ပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီမှ ချမှတ်ပေးသော မူဘောင်များအတွင်းမှ မိမိမြို့နယ် မိမိရရှိသောဝင်ငွေဖြင့် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရမည် ဖြစ်ပါသည်။ ကော်မတီမှ ဦးဆောင်ဆုံးဖြတ်ပြီး ကော်မတီ၏ အတွင်းရေးမှူးဖြစ်သော စည်ပင်သာယာရေးဌာန အမှုဆောင်အရာရှိ (ဌာနအကြီးအမှူး)မှ စည်ပင်သာယာရေးဌာနကို ဦးဆောင်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်၍ စည်ပင် သာယာရေးကော်မတီက ကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်ခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

ရှမ်းပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ ရှမ်းပြည်နယ် စည်ပင်သာယာရေးဌာနကြီးကြပ်မှုအောက်ရှိ မြို့နယ်/မြို့နယ်ခွဲ စည်ပင်သာယာရေးဌာနများ၏ ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွက် ရသုံးမှန်း ခြေငွေစာရင်းများ ရေးဆွဲရာတွင် ပြည်ထောင်စုအစိုးရ၏ လမ်းညွှန်ချက်အရ သားသတ်လုပ်ငန်းများအား လေလံစနစ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ခြင်းမပြုရသဖြင့် စည်ပင်သာယာရေးရန်ပုံငွေ ရငွေလျာထားချက်များ လျော့နည်းပြီး ဝန်ထမ်းလစာစရိတ်နှုန်းထားများလည်း နိုင်ငံတော်မှ တိုးမြှင့်သတ်မှတ်ခဲ့၍ စည်ပင်သာယာရေးလုပ်ငန်း အသုံးစရိတ်များလျော့နည်းခြင်းမရှိစေရန် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ အတည်ပြုချက်ဖြင့် ငွေလုံးငွေရင်း အသုံးစရိတ်ကို (၅၀) ရာခိုင်နှုန်းထက် လျော့နည်းခြင်းမရှိစေရန် ဝင်ငွေ ကျပ်သန်း (၁၀၀၀)နှင့် အထက် မြို့နယ်များဖြစ်သည့် တောင်ကြီးမြို့နယ်နှင့် လားရှိုးမြို့နယ်တို့မှာ ငွေလုံး (၅၀) ရာခိုင်နှုန်းနှင့် သာမန် (၄၅)

ရာခိုင်နှုန်း စုစုပေါင်းအသုံးစရိတ် (၉၅)ရာခိုင်နှုန်းရေးဆွဲခြင်း၊ ဝင်ငွေကျပ်သန်း (၁၀၀၀)နှင့် (၁၀၀)ကြား မြို့နယ်များ၏ အသုံးစရိတ်များအား ငွေလုံး (၅၀)ရာခိုင်နှုန်းနှင့် သာမန် (၄၀)ရာခိုင်နှုန်း၊ စုစုပေါင်း အသုံးစရိတ် (၉၀) ရာခိုင်နှုန်းရေးဆွဲခြင်း၊ ဝင်ငွေကျပ်သန်း (၅၀)အထက် မြို့နယ်များ၏ အသုံးစရိတ်များအား ငွေလုံး (၅၀)ရာခိုင်နှုန်းနှင့် သာမန်အသုံးစရိတ်အား ဝန်ထမ်းလစာ၊ ရှားပါးစရိတ်ပေါ် မူတည်ရေးဆွဲသဖြင့် စုစုပေါင်း အသုံးစရိတ် (၁၀၀)ရာခိုင်နှုန်းရေးဆွဲခြင်း၊ ငွေကျပ်သန်း (၅၀)အောက် မြို့နယ်များအား ဌာန၏လိုအပ်ချက် များအရ ငွေလုံး၊ သာမန်ရာခိုင်နှုန်းများအား သင့်တင့်သလိုသတ်မှတ်ပြီး ရငွေကို (၁၀၀)ရာခိုင်နှုန်း သုံးစွဲသည့်အပြင် လိုအပ်သည့်အသုံးစရိတ်အား ထပ်မံဖြည့်တင်းခြင်း၊ ပြည်နယ်၊ ဌာနခွဲ၊ ဝင်ငွေနည်းနှင့် ဝင်ငွေမရှိသော မြို့နယ်၊ မြို့နယ်ခွဲဌာနများ၏ အသုံးစရိတ်များအား အထက်ပါအဖွဲ့များ၏ လက်ကျန်ငွေများမှ ဌာနအလိုက် လိုအပ်ချက်များအပေါ် မူတည်၍ ရေးဆွဲခြင်း၊ ငွေလုံးငွေရင်း လုပ်ငန်းများရေးဆွဲရာတွင် လမ်း၊ တံတား၊ ရေပေးရေး လုပ်ငန်းများအား ငါးနှစ်စီမံကိန်းရေးဆွဲတင်ပြထားသည့်အတိုင်း ထည့်သွင်းရေးဆွဲခြင်းနှင့် နိုင်ငံတော် အကြီးအကဲများ ညွှန်ကြားချက်၊ ဒေသဆိုင်ရအာဏာပိုင်များ၏ လမ်းညွှန်ချက်၊ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ၏ တင်ပြချက်အပေါ် ဆောင်ရွက်ပေးမည့် အစီအစဉ်၊ ဖြေကြားချက်အတိုင်း ထည့်သွင်း ရန်နှင့် မြို့မိမြို့ဖများ၏ တင်ပြချက်များထည့်သွင်းရေးဆွဲခြင်း၊ မိမိမြို့နယ်အတွင်း အမှန်တကယ်လိုအပ်မည့် လုပ်ငန်းများအပေါ်မူတည်၍ မြို့ပြလမ်း၊ တံတား၊ ရေပေးရေး၊ ကျေးလက်လမ်း၊ တံတား၊ ရေပေးရေး၊ မော်တော်ယာဉ်ဝယ်ယူခြင်းများ လျာထားရေးဆွဲခြင်း၊ ရေစီးရေလာ ကောင်းမွန်ရေးအတွက် ရေမြောင်းလမ်းမ ကြီးများ၊ ရေနုတ်မြောင်းများ တည်ဆောက်ရေးထည့်သွင်းရေးဆွဲခြင်းများ ဆောင်ရွက်စေပါသည်။

ရှမ်းပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီအနေဖြင့် ရသုံးမှန်းခြေငွေစာရင်းများ ရေးဆွဲရာတွင် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ လမ်းညွှန်ချက်ဖြင့် တည်ဆဲဥပဒေ၊ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများ၊ ဘဏ္ဍာရေးစည်းမျဉ်း စည်းကမ်းများနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ရှမ်းပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီအနေဖြင့် ကွပ်ကဲမှုအောက်ရှိ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီအားလုံးအား ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ လုပ်ငန်းကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုခံယူသွားမည် ဖြစ်သောကြောင့် ဦးစိုင်းလွင်၏ အဆိုကို ပြန်လည်ရုပ်သိမ်းပြီး မေးခွန်းပုံစံ ပြောင်းလဲပေးသင့်ကြောင်း ရှင်းလင်းဖြေကြားအပ်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်လွှတ်တော် ဆိုင်ရာ နည်းဥပဒေပုဒ်မ ၁၁၉၊ ပုဒ်မခွဲ (ဆ)အရ အဆိုတင်သွင်းတဲ့ ကိုယ်စားလှယ်က နောက်တစ်ကြိမ်ဆွေးနွေးခွင့် ရှိပါတယ်။

ဦးစိုင်းလွင်၊ လင်းခေးမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)။ လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျာ။ ကျွန်တော်တင်သွင်းခဲ့တဲ့ “ ရှမ်းပြည်နယ် စည်ပင်သာယာရေး ဥပဒေနှင့်အညီ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ မြို့ပြနှင့် ကျေးလက်များတပြေးညီ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးအတွက် စည်ပင်သာယာရေးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းခွင့်ပြု ရန်ပုံငွေများ ခွဲဝေချမှတ်ရာတွင် ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့၏ မူဝါဒ/ သတ်မှတ်ချက်များ ပြန်လည်ချမှတ်ပေးပါရန် ” အဆိုမှာ အချက် (၂)ချက်ပါတယ်လို့ မိုးနဲမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂) ဦးစိုင်းမောင်ကြီးရဲ့ ဆွေးနွေးချက်အရ သိရှိပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ အဆိုရဲ့ အနှစ်ချုပ်ကို ပြန်ပြောရမယ်ဆိုရင် (၁) မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့သည် မိမိရှာဖွေရရှိတဲ့ အခွန်အခ များကို အပြည့်အဝ ပြန်လည်သုံးစွဲခွင့်ရရှိရန်၊ (၂) မြို့နယ်မှာ ဆောင်ရွက်လိုတဲ့ လုပ်ငန်းများကို မိမိတို့ရဲ့ ဆန္ဒနဲ့အညီ ဆောင်ရွက်ရန်ပဲဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကလည်း ပြောင်းလဲလာတဲ့ ခေတ်စနစ်နဲ့အညီ ယခင်က လက်ခံ ကျင့်သုံးခဲ့တဲ့ စည်ပင်သာယာရေးဘဏ္ဍာငွေ ခွဲဝေချထားရေး မူအစားအသစ်ဖြစ်ပေါ်လာတဲ့ စည်ပင်ဥပဒေ နှင့်အညီ လိုက်လျော ညီထွေဖြစ်မယ့် မူဝါဒချမှတ်ရန်၊ ယခင်က လိုအပ်ချက်တွေကို ခံစားသိမြင်မှုအရ ပြုပြင် သင့်တယ်လို့ ယုံကြည်တဲ့အတွက် အဆိုကို တင်သွင်းခြင်းဖြစ်ပါတယ်။

လေးစားရပါသော ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး ဆောင်ရွက်ရာမှာ မြို့တစ်မြို့တည်း၊ ဒေသတစ်ခုတည်း သာယာလှပရုံနဲ့ ရှမ်းပြည်နယ်ကြီးတစ်ခုလုံး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်တယ်လို့ မဆိုနိုင်ပါ။ ပြည်နယ်အတွင်းမှာ ရှိတဲ့ မြို့နယ်များအားလုံး သူ့အတိုင်းအတာနဲ့သူ တိုးတက်ပြောင်းလဲဖွံ့ဖြိုးလာမှ ပြည်နယ်တိုးတက်တယ်လို့ ဆိုနိုင်မှာပါ။ ကျွန်တော်တင်သွင်းခဲ့တဲ့ အဆိုကလည်း အသစ်ဖြစ်ပေါ်လာတဲ့ ရှမ်းပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေး ဥပဒေနဲ့အညီ မြို့ပြများအားလုံး၊ ကျေးရွာများပါ အချိုးညီညီနဲ့ အနီးစပ်ဆုံး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ဖို့ဆိုတဲ့ ပြည်နယ်အစိုးရဆီက အာမခံချက်၊ ကတိကဝတ်ရရှိဖို့ ရည်ရွယ်ချက်နဲ့ တင်သွင်းခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်မှာရှိတဲ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များဟာ ပြည်နယ်ရဲ့ ဥပဒေပြုရေး လုပ်ငန်းနဲ့ ပြည်နယ်အစိုးရ လုပ်ငန်း ဆောင်တာများကို အပြန်အလှန်ထိန်းကျောင်းခြင်း (Check & Balance)ဆိုတဲ့ တာဝန်ကိုပါ ထမ်းဆောင်နေတာဖြစ်ပါတယ်။ ယခုလို အဆိုတင်သွင်းခြင်း၊ မေးခွန်းများ မေးမြန်းခြင်း ဆောင်ရွက်နေသည်မှာလည်း အပြန်အလှန်ထိန်းကျောင်းခြင်းရဲ့ လုပ်ငန်းကို ဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်တယ်လို့ ခံယူပါတယ်။ အစိုးရအဖွဲ့တစ်ရပ်ရပ်ဟာ သက်ဆိုင်ရာလွှတ်တော်က ရေးဆွဲအတည်ပြုထားတဲ့ ဥပဒေများနဲ့အညီ ပြည်နယ်ဒေသကို ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ရတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်က အတည်ပြုပေးထားတဲ့ ရှမ်းပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးဥပဒေမှာ ပြဋ္ဌာန်းရခြင်းရဲ့ ရည်ရွယ်ချက်တွေမှာ (၁) မြို့၊ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာများစနစ်တကျ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန်၊ (၂) စည်ပင်အခွန်အရပ်ရပ် အပြည့်အဝရရှိရန် စသည်တို့အပြင် ကျွန်တော်တင်သွင်းခဲ့တဲ့အဆိုနဲ့ တိုက်ရိုက်သက်ဆိုင်တဲ့ (၃) ရရှိတဲ့ အခွန်များနဲ့ မြို့နယ်ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို တည်ဆဲဥပဒေ၊ စည်းကမ်းနဲ့အညီ အသုံးပြုရန် (၄) ပြည်သူတို့ထံမှ ရရှိတဲ့ အခွန်အခများဟာ ပြည်သူအတွက်သာဖြစ်တယ်ဆိုတဲ့ ရည်ရွယ်ချက်များ ပါရှိပါတယ်။ အဲဒီရည်ရွယ်ချက်များနဲ့အညီ လုပ်ငန်းများအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရန် အစိုးရအဖွဲ့မှာ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှု အခွန်ကောက်ခံမှု၊ ဘဏ္ဍာငွေခွဲဝေသုံးစွဲမှု စတဲ့လုပ်ငန်းများမှာ ခေတ်ကာလနဲ့ လျော်ညီတဲ့ တိကျတဲ့၊ မူဝါဒ သို့မဟုတ် ဦးတည်ချက်၊ ရည်မှန်းချက်ရှိရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလိုခေတ်ကာလနဲ့ လိုက်လျောညီထွေဖြစ်တဲ့ မူဝါဒ၊ လမ်းစဉ်ချမှတ်ထားပဲနဲ့ ပြည်နယ်တစ်ခုလုံး အချိုးညီညီတိုးတက်ဖို့ ဆောင်ရွက်ရန် မဖြစ်နိုင်ဘူးလို့ တင်ပြလိုပါတယ်။

ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အနေနဲ့ တင်ပြပါ ဦးတည်ချက်၊ ရည်မှန်းချက်များအတိုင်း အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရန် မူဝါဒချမှတ်ရုံ မကပဲ လက်ရှိစည်ပင်ဥပဒေနဲ့ လိုက်လျောညီထွေရှိတဲ့ နည်းဥပဒေအပါအဝင် စည်းမျဉ်းစည်းကမ်း၊ အမိန့်၊ ညွှန်ကြားချက်တွေ တိတိကျကျထုတ်ပြန်ဆောင်ရွက်မယ့် တာဝန်လည်း ရှိပါတယ်။ စည်ပင်သာယာရေးလုပ်ငန်းနဲ့ ပတ်သက်ပြီး စီမံခန့်ခွဲမှုဟာ ပြည်ထောင်စုအဆင့်နဲ့ သက်ဆိုင်ခြင်း မရှိပဲ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ကသာ မိမိပြည်နယ်ဒေသအကျိုးကို ရည်မှန်းကာ ဆောင်ရွက်ရမယ့် ကိစ္စဖြစ်ကြောင်းလည်း တင်ပြလိုပါတယ်။

လေးစားရပါတဲ့ ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ ကျွန်တော်တင်ပြထားတဲ့ အချက်များကြောင့် သဘောထားကို တင်ပြရမယ်ဆိုရင် တင်သွင်းထားတဲ့အဆိုဟာ အမှန်တကယ်လိုအပ်ပြီး လက်တွေ့အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရာမှာ မဖြစ်မနေထားရှိရမယ့် မူဝါဒများဖြစ်တဲ့အတွက် အဆိုကို ပြန်လည်ရုပ်သိမ်းခြင်း မပြုလိုပဲ အတည်ပြုနိုင်ခြင်းအားဖြင့် ပြည်နယ်လွှတ်တော်နှင့် ပြည်နယ်အစိုးရအကြား အပြန်အလှန်ထိန်းကျောင်းတဲ့ စနစ်ကြီးကို ခိုင်မာသွားစေမယ်လို့ ဆိုချင်ပါတယ်။ လွှတ်တော်တစ်ရပ်လုံးက ဆောင်ရွက်ရမယ့် လုပ်ငန်းတာဝန်ကို အားလုံးဝိုင်းဝန်းဆောင်ရွက်ရာ ရောက်မယ်လို့လည်း ဆိုချင်ပါတယ်။ လေးစားရပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနဲ့တကွ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်တစ်ခုလုံးကို ကိုယ်စားပြုသော ယနေ့အစည်းအဝေးတက်ရောက်လာတဲ့ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ တပ်မတော်သားကိုယ်စားလှယ်များအပါအဝင်၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံးခင်ဗျား ကျွန်တော်တင်သွင်းခဲ့တဲ့အဆိုဟာ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ အနေနဲ့

သော်လည်းကောင်း၊ ပြည်နယ်အတွင်းမှာရှိတဲ့ မြို့နယ်အသီးသီးက လုပ်သားပြည်သူများအတွက်သော်လည်းကောင်း အမှန်တကယ်လိုအပ်ချက် ဖြစ်နေတယ်လို့ ယူဆတဲ့အတွက် ကျွန်တော့်နည်းတူ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များကလည်း မိမိတို့ဒေသအကျိုးအတွက် သင့်လျော်သော အဆိုဖြစ်တယ်လို့ခံယူကြမှာကို ယုံကြည်တဲ့အတွက် ကျွန်တော်တင်သွင်းခဲ့တဲ့အဆိုအပေါ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် တစ်ဦးချင်းရဲ့ ဆုံးဖြတ်ချက်ဟာ မိမိမြို့နယ်မှာ ကျန်ရှိနေတဲ့ မဲဆန္ဒရှင်အားလုံးကို ကိုယ်စားပြုနေတာကြောင့် ပြည်သူ့ဆန္ဒကို ဦးစားပေးစဉ်းစားဆုံးဖြတ် သုံးသပ်နိုင်ကြမယ်လို့ ကိုယ်စားလှယ်များ အပေါ် လေးနက်စွာယုံကြည်တဲ့အတွက် ကျွန်တော်တင်သွင်းထားတဲ့ အဆိုအတွက် လွှတ်တော်ကြီးရဲ့ဆန္ဒကို ခံယူပါမည့်အကြောင်း သဘောထားကို ဥက္ကဋ္ဌထံ တင်ပြအပ်ပါတယ်ခင်ဗျား။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ သက်ဆိုင်ရာ ပြည်နယ်အဖွဲ့အစည်းဝင်က အဆိုကို မေးခွန်းအဖြစ်ပြောင်းလဲရန် ပြန်လည်ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပြီး အဆိုရှင်အနေနဲ့ ၎င်းတင်သွင်းတဲ့ အဆိုကို အတည်ပြုရန်အတွက် လွှတ်တော်ရဲ့ အဆုံးအဖြတ်ခံယူလိုကြောင်း တင်ပြလာပါတယ်။ ဒါကြောင့် တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဆိုင်ရာ နည်းဥပဒေပုဒ်မ ၃၇၊ နည်းဥပဒေခွဲ (က)အရ အစည်းအဝေးကို တက်ရောက်ဆန္ဒမဲပေးသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၏ များရာဆန္ဒမဲဖြင့် ဆုံးဖြတ်ရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ယခုအဆိုကို လွှတ်တော်က အတည်ပြုရန် သဘောတူတဲ့ ကိုယ်စားလှယ်များ မိမိနေရာ၌ မတ်တပ်ရပ်၍ ဆန္ဒပြုရန်ဖြစ်ပါတယ်။ မတ်တပ်ရပ်ပြီး ဆန္ဒပြုတဲ့ ကိုယ်စားလှယ်ဦးရေဟာ (၈၀)ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီကနေ့ အစည်းအဝေးတက်ရောက်တဲ့ ကိုယ်စားလှယ်ဦးရေဟာ ၁၂၃ ဦး ရှိပါတယ်။

ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ အဆိုကို အတည်ပြုရန် သဘောတူသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးရေသည် အစည်းအဝေးသို့တက်ရောက်သည့် ကိုယ်စားလှယ်ဦးရေ၏ ထက်ဝက်ကျော်လွန်သည့်အတွက် ၎င်းအဆိုအား အတည်ပြုကြောင်း ကြေညာပါတယ်။